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Asfalttinormitoimikunta - kokous 3/2020

Aika Keskiviikko 2.9.2020 kello 9:00 – 11:30

Paikka Etäkokous

Osallistujat Pirjo Kuula, Tampereen yliopisto, puheenjohtaja
Kari Laakso, Helsingin kaupunki, sihteeri
Katri Eskola, Väylävirasto
Jussi Tuominen, NCC Industry Oy
Matti Järvi, Inspecta Sertifiointi Oy
Juhani Tirkkonen, Turun kaupunki
Helena Remes, Nynas Oy
Mikko Mäkelä, Asfalttikallio Oy
Juha Laurila, Infra ry
Henri Väisänen, Peab Asfalt
Markus Simonen, Keski-Suomen ELY-keskus

Poissa:
Riku Tujunen, NCC Industry Oy
Reijo Hiukka, Skanska Industrial Solutions Oy
Petri Sikanen, GRK Road Oy

1 Kokouksen avaus

Puheenjohtaja Pirjo Kuula avasi kokouksen.

2 Edellisen kokouksen pöytäkirja

Käytiin läpi edellisen kokouksen pöytäkirja. Pöytäkirja hyväksyttiin.

3 Ilmoitusasiat

Normitoimikunnan uusiksi jäseniksi hyväksyttiin Sara Väänänen NCC Industry
Oy ja Riku Tujunen Sitowise Oy. Heikki Jämsän eläköidyttyä Infra ry:ssä asfalt-
tiasioista vastaa Juha Laurila.

4 Asfalttinormit 2017

Normien myyntijärjestelyt

Rakennustieto ilmoitti vaihtaneensa verkkokauppa-alustaansa ja lopettaneen-
sa Asfalttinormien myymisen verkkokaupan kautta. Painettuja Asfalttinormeja
on jäljellä noin 75 kpl. Normikirjaa voi ostaa vain Rakennustiedon pienestä kir-
jakaupasta (Malminkatu 8. kerros). Samalla on vaihdettu e-kirjatekniikkaa ja
jatkossa Rakennustieto julkaisee sähköisenä vain tuottamiaan julkaisuja. Ra-
kennustieto tarjoutuu toimimaan uusien Asfalttinormien kustantajana.

Keskustelua:

· Normien myynti on PANK:lle merkittävä tulolähde

· Asia saatetaan PANK:n hallituksen päätettäväksi.
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· Uudelle Asfalttinormille ei ole tarvetta vielä muutamaan vuoteen. Li-
sälehti julkaistaan ensi vuonna.

· Nykyisen sopimuksen irtisanominen ja kirjojen nouto? Selvitetään
mahdollisuus kirjojen myyntiin ja postitukseen PANK ry:n/Infra ry:n
toimesta.

· Kotisivujen linkkien päivitys

· Selvitetään ja testataan väliaikaisena ratkaisuna mahdollisuutta toi-
mittaa e-kirjat esimerkiksi sähköpostina ja järjestää laskutus PANK ry:n
kautta.

Keskustelussa tuli myös esille, että Rakennustiedon myymän sähköinen nor-
miversio ei toimi esimerkiksi koneen IP-osoitteen muuttuessa. Asiaa on yritet-
ty selvittää yhteistyössä Rakennustiedon kanssa.

Lisälehti

s. 22 Viimeinen kappale toinen lause: ”IRI-vaatimusta käytetään, kun työhön
kuuluu kantavan kerroksen tekeminen” muutetaan muotoon: ” IRI-vaatimusta
voidaan käyttää, kun toimenpiteen tavoitteena on pitkäaaltoisen epätasaisuu-
den korjaaminen”.

Taulukko 9. viimeinen rivi:

”Kantava kerros, sidottu
AB 22, sitomaton alusta”

tarkoittavat kahta erilaista tapausta. Virhetulkintojen ehkäisemiseksi tapaukset
erotellaan toisistaan selkeämmin:

Sidottu kantava kerros

Kulutuskerros sitomattomalla alustalla, kun D ≥ 22 mm

5 Matalalämpöasfaltti

Pirjo kertoi matalalämpöasfalttikirjallisuuskatsauksen valmistumisesta ja kat-
saus on pöytäkirjan liitteenä 2.

Pirjo on perustanut matalalämpöasfaltille Teams-sivuston, johon kerätään ai-
heeseen liittyvää materiaalia. Normitoimikunnan jäsenet on liitetty Teams-
alueelle

6 Asfalttirouhetutkimus

Pirjo esitteli projektin etenemistä (liite 1).

Ensi vuonna raportoidaan ”Hyvät käytännöt rouheen käsittelyyn” (työnimi).

Väylä rahoittaa projektin.

7 EN-standardien tilanne

Harmonisoitujen tuotestandardien julkaisu ei etene lainkaan.

Koska uusia harmonisoituja standardeja ei saada, kansainvälisenä vaihtoehto-
na on kysytty kiinnostusta CE-merkinnän purkamiseen ja paluuta kansalliseen
tuotehyväksyntään. (liite 3)
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Purkamista pidettiin vaikeana, mutta ei mahdottomana. Keskustelussa esiin
nousivat muun muassa:

- hyväksynnän mahdolliset menettelytavat (varmennusmenettely, tuote-
sertifiointi)

- laboratorioiden PANK-hyväksyntä

- hallinnonala (YM – LVM)

- Väylävirastolla on valmiudet luoda vaatimukset, vrt. siltabetoni

- yhtenevät käytännöt Pohjoismaissa.

- alan villiintyminen

8 Muut asiat

Ei muita asioita

9 Seuraava kokous

Seuraava kokous on maanantaina 5.10.2020 klo 9-11, Kokous järjestetään
Teams-kokouksena. Kokouksessa käsitellään Liitteen 3 asiaan liittyvää kan-
nanottoa ja normien lisälehteä sekä myyntiä.

10 Kokouksen päättäminen

Puheenjohtaja Pirjo Kuula päätti kokouksen klo 11:30.

Helsinki 11.9.2020

Kari Laakso

Tehtävälista:

Normitoimikunnan jäsenet:

- Liitteen 3 lukeminen ja kannanotto

Pirjo:

- testaa suojatun e-Asfalttinormin luontia

- selvittää Rakennustiedon kustannussopimuksen
Liitteet

Liite 1: kokouksessa läpikäydyt kalvot

Liite 2: Matalalämpöasfaltin kirjallisuuskatsaus

Liite 3: Asfaltin EN-standardien tilanteeseen ja CE-merkinnän purkamiseen liit-
tyvä muistio

Jakelu:

Asfalttinormitoimikunnan jäsenet
Tero Ahokas, Varsinais-Suomen ELY-keskus
T. Vasama, Uudenmaan ELY-keskus
Saija Syväoja, Infra ry
Sami Petäjä, Väylävirasto


